
 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30. november 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 25 (L 38) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 25:  
”Vil ministeren indsætte en evaluering af selvvalgsordningens virkninger efter 
2-3 år i lovforslaget med henblik på at sikre, at selvvalgsordningen har de tilsigtede 
konsekvenser? ” 

 

Svar: 

Henset til debatten om nærværende lovforslag og de bekymringer, der er rejst ifm. 

udvalgsbehandlingen, er det min opfattelse, at det, som spørgeren foreslår, vil være 

hensigtsmæssigt at evaluere indførelsen af selvvalgsordningen. 

 

Jeg har derfor anmodet Lægemiddelstyrelsen om bidrag til, hvordan en sådan evalue-

ring kan udarbejdes. Lægemiddelstyrelsen anbefaler, at evaluering af selvvalgsord-

ningen bliver delt i to. Den første evaluering vil finde sted 2 år efter selvvalgsordnin-

gen ikrafttrædelse (2020), og den anden evaluering vil finde sted 4 år efter selvvalgs-

ordningen ikrafttrædelse (2022). 

 

På den baggrund vil jeg, når lovforslaget er vedtaget, anmode styrelsen om at udar-

bejde evalueringen som beskrevet ovenfor. Evalueringerne i henholdsvis 2020 og 

2022 vil blive oversendt til Sundheds- og Ældreudvalget. 
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